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语法入门

学最实用的语法，练最典型的例句
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1. 简单句

 I love you. 主谓宾

 I win. 主谓

 I am happy. 主系表

 I gave him a present. 主谓宾+宾

 I can make you happy. 主谓宾+宾补

 The doctors didn’t intend to kill their patients.

医生没有故意杀害他们的病人。

 People have devised ever more cunning tools.

人们已经发明了前所未有地巧妙的工具。

 The human mind can glimpse a rapidly changing scene.

人类大脑能够瞥见快速变化的场景。

 Oil-importing emerging economies have become more energy-intensive.

石油进口的新兴市场国家已经变得更加能源集中。

 I love you （with all my heart and soul）.

我全心全意地爱你。

 I gave him a present （in 2000）.

2000年，我给了他一个礼物。

 He sees the firm’s outsider status as the key to its success.

他把公司的局外人身份看做成功的关键。

 Scientists need to respond forcefully to animal rights advocates.

科学家应该对动物权利支持者做出强有力的反应。

 The most far-reaching change has been the inexorable decline in the scope and

seriousness of their arts coverage.

影响最深远的变化是在他们艺术评论的范围和严肃性方面无法阻挡的下滑。
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2. 被动语态

主动态 被动态

do is/are done

did was/were done

will do will be done

am/is/are doing am/is/are being done

have/has done have/has been done

 The modern world is increasingly populated by intelligent gizmos.

智能装置越来越多地存在于现代世界。

 Our subway trains are controlled by tireless robot-drivers.

我们的地铁被不知疲倦的机器人控制。

 The oil price was given another push up this week.

本周石油价格进一步升高。

 The assisted-suicide debate has been fueled in part by the despair of patients.

辅助自杀的讨论部分是被病人的绝望推动的。
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3. 主语从句

构成形式：主语从句+谓语动词；It is +...+主语从句

从句连词：that, what, whether, why, when, where, who, how...

 Why he murdered his wife is clear now.

他为什么谋杀他的老婆，这件事现在清楚了。

 That the plates are moving is now beyond dispute.

板块在移动，这件事现在毋庸置疑。

 It’s obvious that a majority of the president’s advisers still don’t take global

warming seriously.

显然，大部分的总统建议者依然没有认真对待全球变暖。

 It should be obvious that trust is easily destroyed and hugely expensive to

restore.

信任容易被破坏，而且修复十分昂贵，这本应该是显而易见的

 It is critical that our nation and the world base important policies on the best

judgments.

我们的国家和这个世界要以最佳判断为基础，制定重要政策，这点很重要。

 Whether such a sense of fairness evolved independently in capuchins and

humans, or whether it stems from the common ancestor is an unanswered

question.

卷尾猴和人类中的这种公平感是否是分别进化，或者来自于共同的祖先，这

是一个未知的问题。
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4. 宾/表语从句

构成形式：谓语动词+宾从/表语从句；V-ing/to do+宾语从句；介词+宾语从句

从句连词：that, what, whether, why, when, where, who, how...

 Some economists argue that powerful structural changes in the world have

up-ended the old economic models.

一些经济学家认为，世界上强有力的结构变化已经颠覆了旧的经济模式。

 We have to suspect that continuing economic growth promotes the

development of education.

我们可以假设，持续的经济增长会推动教育的发展。

 The IASB says it does not want to act without overall planning.

IASB说道：没有全盘的计划，它不想采取行动。

 Thousands of patents have been granted for what are called business methods.

人们为所谓的商业方法授予了上千个专利。

 Linguistic determinism states that language imprisons the mind, and that the

grammatical patterns in a language can produce far-reaching consequences for

the culture of a society.

语言决定论认为语言禁锢思想，一门语言的语法结构会对一个社会的文化产

生深远影响。

 Rather than concluding that children make parents either happy or miserable,

Senior suggests we need to redefine happiness.

斯尼尔表示我们应该重新定义幸福，而不是认为孩子要么让父母开心要么让

父母痛苦。
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5. 同位语从句

构成形式：名词+that/whether从句

 This episode crystallizes the irony that American men tend to talk less at home.

这段情节阐明了一件讽刺的事：美国男人通常在家里说话更少。

 Scholars, policymakers, and critics of all stripes have debated the social

implications of these changes, but few have looked at the side effect that family

risk has risen as well.

学者，政策制定者以及各种评论者都讨论了这些变化的社会影响，但是很少

有人看到副作用：家庭风险也增加了。

 Behaviorists say that differences in scores are due to the fact that blacks are

often deprived of many of the educational advantages.

行为学家认为，分数的不同是由于一个事实：黑人通常被剥夺了很多教育优势。
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6. 定语从句

构成形式：先行词+连词+从句

从句连词：that, when, where, why, who, which, as, than

 The reason that she gives is unbelievable.

她给出的原因难以置信。

 This is the house (which) we bought last month.

这是我们上个月买的房子。

 The one who was talking to you a minute ago is a professor.

一分钟之前和你说话的那个人是个教授。

 The reason that she gives is unbelievable.

她给出的原因难以置信。

 The fact that he murdered his wife is unbelievable.

他谋杀了他妻子，这个事实难以置信。

 The day when we stop learning is the day when we die.

我们停止学习的那天就是我们死去的那天。

 Schools have always been in a society where practical is more important than

intellectual.

学校一直在一个实践比知识更重要的社会里。

 The people who’ve been hurt the worst are those who’ve stayed too long.

被伤的最深的人是那些待得最久的人。

 Now the nation’s top patent court appears completely ready to scale back on

business-method patents, which have been controversial ever since they were

first authorized 10 years ago.

现在国家最高专利法院似乎完全准备好缩减商业方法专利的规模，这从专利

10年前被授予开始就一直有争议。

 These are the kinds of workers that countries like Britain, Canada and Australia

try to attract by using immigration rules that privilege college graduates.

这些人是像英国，加拿大，澳大利亚这样的国家试图通过使用对大学毕业生

有利的移民政策，来吸引的劳动力。

 The same dramatic technological changes that have provided marketers with
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more diverse communications choices have also increased the risk that

passionate consumers will voice their opinions in more damaging ways.

为经营者提供更多样的交流选择的令人瞩目的科技变化，同时也增加了奉献：

热情的消费者会用更具破坏性的方式表达他们的观点。



10

7. 状语从句

从句类型：时间，原因，让步，条件，结果，目的，比较，地点，方式

 When Liam McGee departed, his explanation was surprisingly straight up.

当 Liam McGee离职的时候，他的解释出奇地直接了当。

 The image of parenthood that celebrity magazines present is hugely unrealistic,

especially when the parents are single mothers.

名人杂志展示的父母形象非常不真实，尤其是当父母为单身母亲时。

 If railroads charged all customers the same average rate,（they argue）, shippers

who have the option of switching to trucks or other forms of transportation

would do so.

他们认为，如果铁路公司对所有的消费者收取同样平均的费用，那么能选择

使用卡车或者其他形式运输方式的托运商就会这么做。

 Because they are adjusting to their new bodies and a whole host of new

emotional challenges, teenagers are especially self-conscious.

因为他们正在适应新的身体成长和一系列新的情感挑战，青少年特别的有自

我意识。

 I have excluded him because, while his accomplishments may contribute to the

solution of moral problems, he has not been charged with the task of

approaching any practical problems.

我排除他，是因为尽管他的成就可能有助于解决道德问题，但是他不负责解

决任何实际问题。

 We define such sold media as owned media whose traffic is so strong that other

organizations place their content within that environment.

我们把这种付费媒介定义为自有媒介，它们的流量如此大以至于其他的机构

把他们的产品放在这个媒介上。
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8. 动名词、不定式

 Getting enough vitamins is essential to life.

 Using a language flexibly is not an easy task.

 I love playing basketball.

 To err is human.

 It is easy to ignore the effect of our acts upon their disposition.

 He promised to love me forever.

 Speaking a language does not necessarily mean that someone understands

social and cultural patterns.

说一种语言不一定意味着他了解社会和文化结构。

 Creating a “European Identity” that respects the different cultures and traditions

which go to make up the connecting fabric of the Old Continent is no easy task

and demands a strategic choice.

创造一个尊重不同文化和传统的欧洲品牌不是一件容易的事情，而且需要战

略性的选择，这种文化和传统是构成欧洲大陆的连接组织。

 All these conditions tend to increase the probability of a child committing a

criminal act.

所有这些情况往往会增加一个孩子犯罪的可能性。

 The latest revolution isn’t simply a matter of gentlemen reading other

gentlemen’s e-mail.

最新的变革不仅仅是一个人读另外一个人的邮件的问题。

 It is preferable for journalists to rely on their own notions of significance and

make their own judgments.

对新闻记者而言，最好依赖他们自己对重要性的观念，并作出自己的判断。

 It is hard to imagine that many people are dumb enough to want children just

because Reese and Angelina make it look so glamorous: most adults understand

that a baby is not a haircut.

很难想象很多人会蠢到想要孩子，仅仅是因为利兹和安吉丽娜让它看起来如

此有魅力：大部分的成年人都了解，养孩子不像剪头发那么简单。
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9. 分词短语：过去分词/现在分词

分词做定语：名词+分词短语

分词做状语：分词短语，主谓宾；with+逻辑主语+分词短语，主谓宾

 The girl wearing a red dress is my girlfriend.

 The girl covered by a red dress is my girlfriend.

 Reading the letter, she burst out crying.

 Mocked by everybody, he had my sympathy.

 Time permitting, we are going to Beijing Botanical Garden.

 A car roared past, with smoke pouring from the exhaust.

 Those suffering from persistent nightmares should seek help from a therapist.

 Online culture thinks highly of the notion that the information flowing onto the

screen comes there by specific request.

 The emphasis on data gathered firsthand makes this study a unique and

distinctly important social science.

 Being interested in the relationship of language and thought, Whorf developed

the idea that the structure of language determines the structure of habitual

thought in a society.

沃尔夫对语言和思维的关系感兴趣，他形成了一个观念：语言的结构决定这

一个社会习惯性思维的结构。

 For much of the past year, President Bush campaigned to move Social Security to

a saving-account model, with retirees trading much or all of their guaranteed

payments for payments depending on investment returns.

过去一年中大部分时间，布什总统致力于把社会保险变成一种储蓄账户模式，

让退休人员把部分或所有他们有保障的收入转变成需要依靠投资回报的收入。
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10. 并列结构

 Successful markets require independent and even combative standard-setters.

成功的市场需要独立的甚至多事儿的标准制定者。

 This phenomenon has created serious concerns over the role of smaller

economic firms and over the ultimate stability of the world economy.

这个现象引发了对较小经济公司的作用以及世界经济的终极稳定的严重关切。

 Now the company is suddenly claiming that the 2002 agreement is invalid

because of the 2006 legislation, and that only the federal government has

regulatory power over nuclear issues.

现在公司突然宣布，根据 2006年的立法 2002年的协议无效，只有联邦政府

对核问题有管理权。

 Prior knowledge and interests influence what we experience, what we think our

experiences mean, and the subsequent actions we take.

过去的知识和兴趣影响我们的经历，影响我们对自己经历的认知，以及接下

来我们要采取的行为。
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11. 比较结构

 Science, in practice, depends far less on the experiments it prepares than on the

preparedness of the minds of the men who watch the experiments.

实际上，与其说取决于它进行的实验不如说取决于观察实验的人的有准备的

思想。

 What has happened is that people cannot confess fully to their dreams, as

easily and openly as once they could.

事实是人们不能像他们曾经那样充分坦承自己的梦想。

 The reason for this is simple : The longer you stay in the store, the more stuff

you'll see, and the more stuff you see, the more you'll buy.

这个问题的原因很简单：你在一个商场里待得越久，你看到的商品就越多，

你看到的商品越多，你买的就越多。

 They may teach very well, and more than earn their salaries.

 In the course of a day students do far more than just attend classes.

 He is more than a teacher.

 I would be more than ready to help you.

 He is nothing more than a dreamer.

 In addition, far more Japanese workers expressed dissatisfaction with their jobs

than did their counterparts in the 10 other countries surveyed.

另外，与被调查的其他十个国家的工人相比，更多的日本员工表达了对他们

工作的不满。
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12. 倒装结构

 Only by doing this can we solve the problem.

 Never will I marry you.

 So homely is this person!

 Depicted in the picture is a cultural hot-pot.

 Were I a little bird I would fly high.

 Only in this way can we be sure that we are not to have a band of specialists

ignorant of anything outside of their own subject.

只有用这种方式，我们才能确定我们要的不是一群对自己专业之外的事情一

无所知的专家。

 Nor is management to be blamed for discriminating against the “odd balls”

among researchers.

管理也不是歧视研究人员奇葩的原因。

 Coupled with the growing quantity of information is the development of

technologies which enable the storage and delivery of more information with

greater speed to more locations.

随着日益增加的信息出现的是技术的进步，这些技术促成了更多信息的存储，

并以更快的速度传递到更多的地方。
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建议学习时间：2024 年 7 月 1 日之前


